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CONSELL PLENARI

Al Saló de la Reina Regent de la Casa Consisto¬
rial de la Ciutat de Barcelona, el vint-i-vuit de
maig de mil nou-cents vuitanta-dos, es reuneix el
Consell plenari, en sessió ordinària, sota la presi¬
dència de l'Excm. Sr. Alcalde, Narcís Serra i Serra,
i hi concorren els llims. Srs. Tinents d'Alcalde,
Pasqual Maragall i Mira, Josep Miquel Abad i Sil¬
vestre i Mercè Sala i Schnorkowski dis llims. Srs.
Regidors, Pau Cernuda i Barrios, Jordi Vallverdú
i Gimeno, Felip Solé i Sabarís, Rafael Pradas i
Camps, Guillem Sánchez i Juliachs, Francesc Bor¬
rell i Mas, Albert Serratosa i Palet, Antoni Comas
i Baldellou, Francesc Blanch i Terradas, Bernat
López-Pinto i Ruiz, Francesc Martí i Jusmet, Josep
Ignasi Urenda i Bariego, Maria Francesca Masgo-
ret i Llar dent, Cèsar López i Vera, Lluís Reverter
i Gelabert, Jacint Humet i Palet, Enric Truno i
Lagares, Raimon Martínez i Fraile, Josep Octavio
i Fabregat, Germà Vidal i Rebull, Jordi Conill i
Valls, Núria Gispert i Feliu, Josep Maria Serra i
Martí, Josepa Bas i Martí, Manuel Gómez i Acosta;
Francesc Obon i Asensio, Albert Pons i Valon,
Ramon Martínez i Callen, Josep Ignasi Thió i de
Pol, Josep Bueno i Escalero, Sebastià Millans i
Ro'siòh, Carles Güell i de Sentmenat, Josep Maria
Comalrena de Sobregrau i Gal, Carles Soldevila i
Rodríguez, Frederic Rahola i Aguade, i Miquel
Ponseti i Vives, assistits pel Secretari general, Jordi
Baulies i Cortal, que certifica.

Hi és present l'Interventor municipal, Sr. Martí
Pagonabarraga i Garro.

Excusen llur assistència els llins. Srs. Josep Ma¬
ria Pujadas i Porta i Jordi Guillen i Montenegro.

Oberta la sessió per la Presidència a les disset
hores i vuit minuts, és llegida i aprovada l'acta
de la sessió anterior, celebrada el 8 de març de
1982.

Abans d'entrar en el temari de la present sessió,
el Sr. Alcalde dóna la benvinguda als nous Regi¬
dors, Il·lms. Srs. Josepa Bas i Martí, Manuel Gómez
i Acosta i Francesc Obon i Asensio, que s'han in¬
corporat darrerament al Consistai!; també fa cons¬
tar el condol i, alhora, la preocupació per la recent
explosió ocorreguda a la barriada del Bon Pastor
que ocasionà la mort d'un treballador, damanant
una investigació a fons que n'esbrini les causes
per impedir que puguin produir-se nous sinistres
en el mateix indret on l'any passat ja moriren al¬
tres persones.

EI Sr. Comas deixa constància de la seva protesta
perquè no contempla l'Ordre del dia una colla
d'assumptes que romanen pendents des fa temps i
que s'havien de tractar a la Junta de Portaveus
però no ha estat convocada.

El Sr. Alcalde respon que tal qüestió tindrà
oportuna resposta quan es contesti un prec de con¬
tingut similar, formulat pel Sr. Miró.

En el despatx d'ofici, el Consell plenari acorda:

Quedar assabentat de l'acord de la Junta elec¬
toral de Zona de Barcelona, del 30 de març de
1982, que designa Regidors d'aquest Ajuntament
els llims. Srs. Josepa Bas i Martí, Manuel Gómez
1 Acosta i Francesc Obon i Asensio per cobrir les
vacants produïdes per les renúncies dels Il·lms.
Srs. Regidors Justinià Martínez i Medina, Agustí
de Semir i Rovira i Miquel Bonilla i Ruiz, de la
llista del Partit Socialista Unificat de Catalunya
(PSUC), dels quals càrrecs han pres possessió da¬
vant de l'Excm. Sr. Alcalde el lr. d'abril de 1982.

Quedar assabentat del comunicat del Grup mu¬
nicipal comunista, d'haver estat elegit membre de
la Comissió municipal permanent, en substitució
del Sr. Miquel Bonilla i Ruiz, l'Illm. Sr. Regidor
Guillem Sánchez i Juliachs.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, del
lr. d'abril de 1982, que nomena President del
Consell municipal del Districte II la llima. Sra.
Josepa Bas i Martí.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, del
2 d'abril de 1982, que nomena Vice-president del
Patronat municipal de l'Habitatge l'Illm. Sr. Re¬
gidor Francesc Obon i Asensio.

Qudar assabentat del decret de l'Alcaldia, del
2 d'abril de 1982, que nomena Vocals: del Consorci
de la Zona Franca, l'Illm. Sr. Regidor Manuel Gó¬
mez i Acosta, en substitució del Sr. Justinià Mar¬
tínez i Medina; i de la Fira Oficial i Internacional
de Mostres de Barcelona, l'Illm. Sr. Regidor Josep
Maria Serra i Martí, en substitució del Sr. Miquel
Bonilla i Ruiz.

Quedar assabentat dels decrets de l'Alcaldia, de
17 de març i 16 d'abril de 1982, sobre delegació
de firma als llims. Srs. Tinents d'Alcalde Pasqual
Maragáll i Mira i Mercè Sala i Schnorkowski.

Quedar assabentat de l'acord de la Comissió mu¬
nicipal permanent, de 27 d'abril de 1982, que de¬
signa vocals: de la Comissió informativa de Pres¬
supostos i Regulació d'Exaccions, la llima. Sra.
Regidor Josepa Bas i Martí, en substitució del Sr.
Justinià Martínez i Medina; de la d'Ordenances i
Reglaments generals, l'Illm. Sr. Regidor Francesc
Obon i Asensio en substitució del Sr. Miquel Bo¬
nilla i Ruiz; i de la planificació i Programació,
l'Illm. Sr. Regidor Manuel Gomez i Acosta.

Quedar assabentat de l'acord de la Comissió mu¬
nicipal permanent, de 27 d'abril d'e 1982, que no¬
mena membres dels Consells d'Administració: del
Patronat municipal de l'Habitatge, l'Illm. Sr. Regi¬
dor Francesc O'bon i Asensio en substitució del
Sr. Miquel Bonilla i Ruiz; de Mercabarna, l'Illm.
Sr. Regidor Manuel Gómez i Acosta en substitució
del Sr. Justinià Martínez i Medina.

Quedar assabentat de l'acord de la Comissió mu¬
nicipal permanent, de 27 de maig de 1982, que
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designa membres del Consell d'Administració de
la Societat privada municipal d'Aparcaments, S.A.,
l'Illm. Sr. Tinent d'Alcalde Josep Miquel Abad i
Silvestre, els Il·lms. Srs. Regidors Jacint Humet i
Palet, Germà Vidal i Rebull, Jordi Conill i VaUs i
Pau Cernuda i Barrios, i els Srs!. Joan Torres i
Querol, Joan Antoni Torné i Peralta, Oriol Bohi-
gas i Guardiola, Joan Angelet i Cladélias i Ferran
Aramhuru i Campoy; i ratificar les esmentades de¬
signacions.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de
27 de març d'e 1982, que nomena vocals de la Junta
del Consorci de Túnels del Tibidabo els Il·lms. Srs.
Pasqual Maragall i Mira i Josep 'Miquel Abad i
Silvestre.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de
27 de maig de 1982, que ratifica l'Illm. Sr. Regidor
Felip Solé i Sabarís i designa l'Illm. Sr. Regidor
Lluís Reverter i Gelabert com a Administradors
de la Molt litre. Adúiinistració de l'Hospital deSant Pau; designa els Il·lms. Srs. Lluís Reverter i
Gelabert i Francesc Raventós i Torras membres
de la Junta de Govern del mencionat Hospital; i
ratifica el Sr. Josep Corominas i Busqueta com a
Vice-president de l'esmentada Junta de Govern.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de
27 de març de 1982, que designa Director dels
Serveis d'Informació de Base el Sr. Manuel de
Forn i de Fòxà.

Quedar assabentat de l'Ordre del 20 de maig de
1982 del Ministeri d'Hisenda, autoritzant l'emissió
de Deute pública municipal per un import de
5.000 milions de pessetes ¡per a nodrir el Pressupostd'Inversions de 1982.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de
15 d'abril de 1982, que disposa posar en vigor les
modificacions del Reglament de Sanitat municipal
aprovades pel Consell plenari l'I de desembre de
1981.

Quedar assabentat i ratificar el contracte forma¬
litzat el 24 de maig de 1982 entre l'Ajuntament i
Mercabarna, pel qual aquesta empresa atorga al'Ajuntament autorització per a la utilització d'un
local desinat a Centre d'Informació i Distribució
de càrregues, l'ocupació de 33.000 m.2 per a zona
d'aparcament i la construcció d'un Centre d'Infor¬
mació de Transports.

Quedar assabentat i ratificar l'acord de la Co¬
missió municipal permanent, de 26 de març de1982, que fixa en cinc anualitats el pagament de
l'apreuament per 65.713.660 pessetes per a l'ad¬
quisició de la finca situada al polígon limitat pels
carrers d'Elisabets, Montalegre i Ramalleres i pla¬
ces de Vicenç Martorell i dels Àngels.

Quedar assabentat i ratificar els acords de la
Comissió municipal permanent, de 27 de maig de1982, que fixen en 35.000.000 de pessetes l'apreua¬
ment per tots els conceptes per a l'adquisició de la
finca situada entre els carrers G. Manso, Agricul¬
tura i Pujadas i en altres 35.000.000 de pessetesel de la finca num. 287 del carrer d'Entença, d'a¬cord amb la consignació pressupostària que consta
en els esmentats acords.

Quedar assabentat de la comunicació del RegidorPortaveu del Partit Socialista Unificat de Catalu¬
nya que presenta la designació de Vocal del Con¬
sell plenari d'e la Corporació Metropolitana a favor
de l'Illm. Sr. Francesc Obon i Asensio substituint
l'Illm. Sr. Guillem Sánchez i Juliachs.

El Sr. Blanch apunta la conveniència de repartirals membres del Consistori, abans de la sessió, cò¬
pia del despatx d'ofici que llegirà el Secretari ge¬

neral. El Sí. President no veu inconvenient a dis¬
tribuir-ne còpia immediatament abans de la sessió,
a fi que pugui comprendre els assumptes tractats a
la sessió de la Permanent immediata anterior, do¬
nat el curt interval que hi ha entre una i altra
sessió.

S'entra tot seguit en l'exament dels diversos
punts inclosos a l'Ordre del dia:

TINÈNCIA D'ALCALDIA DE PLANIFICACIÓ I
ORDENACIÓ DE LA CIUTAT

Ratificar l'acord de la Comissió municipal per¬
manent del 4 de desembre de 1981 i, en conse¬
qüència, aprovar inicialment la modificació del
Catàleg del Patrimoni Arquitectònic, Històric-Ar-
tístic de la ciutat de Barcelona, i de l'art. 20 de
l'Ordenança sobre Protecció de l'esmentat Catàleg,
aprovats definitivament per la Corporació Metro¬
politana de Barcelona el 18 de gener de 1979, en
el sentit que el Conjunt Especial de l'Eixample
queda delimitat per l'avinguda de la Diagonal, el
carrer de Muntaner, la Gran Via de les Corts Cata¬
lanes, la iplaça de la Universitat, el carrer de Pelai,
la plaça de Catalunya, el carrer de Fontanella, la
plaça d'Urquinaona, la ronda de Sant Pere i el
passeig de Sant Joan, incloent-hi la totalitat de
façanes que confronten a les vies o places públi¬
ques perimetrals; deixar sense efecte l'acord del
Consell plenari del 14 d'octubre de 1980 relatiu a

molificació de l'esmentat Catàleg i art. 20 de la
corresponent Ordenança sobre delimitació del pe¬
rímetre del Conjunt Especial de l'Eixample; sot¬
metre la modificació novament a informació pú¬
blica pel termini d'un mes i, cas que no es formu¬
lin al·legacions, tenir-la per aprovada provisional¬
ment; estimar en part i en els termes que resulten
del present acord, les al·legacions formulades per
«Fuerzas Eléctricas de Cataluña, S.A.» (FEGSA) i
desestimar les restants al·legacions de l'esmentada
Societat, així com les presentades pel Sr. Vicenç
Pasqual i Moix.

El Tinent d'Alcalde de Planificació i Ordenació
de la Ciutat, Sr. Abad, comenta l'anterior proposta
mitjançant la qual es ratifica un anterior acord
de la Comissió municipal permanent donar que
la competència sobre tal matèria correspon al Con¬
sell plenari segons la legislació especial d'aquest
Municipi.

El Sr. Blanch expressa la conformitat del Grup
centrista amb el dictamen, tendent a salvaguardar
la fisonomia urbana de l'eixample, però interessa
el respecte a les eventuals llicències d'obres ja
atorgades.

El Sr. Abad assenyala que no costa la comparei¬
xença en el tràmit d'exposició al públic, de perso¬
nes que es trobin en él cas esmentat pel Sr. Blanch.

S'aprova el dictamen per unanimitat.
La Presidència, a petició del Sr. Abad i amb

l'assentiment del Consistori, disposa, donada la seva
interconnexió, el debat conjunt dels següents puntsde l'Ordre del dia, que en la redacció informada
per la Comissió municipal permanent diuen:

Modificar parcialment el Programa d'Inversions
de 1982, segons les relacions que s'adjunten.

TINÈNCIA D'ALCALDIA DE FINANCES I
SERVEIS GENERALS

Aprovar les modificacions de crèdits mitjan¬
çant transferències, i la substitució de projectes
tècnics en el Pressupost d'Inversions 1982, que es
detallen en els documents adjunts.
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El Sr. Abad, després d'anunciar el propòsit de
l'equip de govern d'elevar a la sessió del mes de
juny un informe de l'estat de compliment del Pro¬
grama de 1930 i la consegüent refundició de les
actuacions inversores de cara a la liquidació del
Pressupost esmentat la qual, per imperatiu legal,
ha de realitzar-se en acabar el present exercici, raó
per la qual ha estat retirades de la present sessió
les modificacions corresponents a 1980, explica que
la proposta s'ha circumscrit a les modificacions
més peremtòries com són: la reducció de 999.000
pessetes a la subpartida 2 del concepte 612032, que
es traspassen a la subpartida 1 del mateix concepte,
que s'aplica a complements, instal·lacions i obres
del Laboratori municipal; la supressió al concepte
631070 de les previsions per a la iluminació del
Born per incrementar en la seva quantia —de pes¬
setes 24.000.000— les corresponents a preparació
de terrenys per a actuacions públiques del concepte
633070; l'a rebaixa al concepte 641120 de 25.000.000
de pessetes destinats a la construcció o adquisició
de locals d'estacionament, per a dedicar-los a la
subscripció d'accions a la subcripció d'accions a la
Societat municipal d'Aparcaments; l'increment de
les inversions de lliure disposició dels Districtes en
20.000.000 de pessetes que s'obtenen practicant di¬
versos retocs a les actuacions del concepte 641040;
la inclusió, al concepte 611040, de dotacions addi¬
cionals per a obres en curs per 49.000.000 de pes¬
setes que s'equilibren dintre del mateix concepte,
reduint els imports per a la construcció de centres
d'E .C.B. a Ciutat Meridiana i al Carmel1.

El Sr. Comalrena recorda que els Regidors s'han
queixat reiteradament del retard i el desordre amb
què reben la documentació relativa als diversos as¬
sumptes, circumstància que els col·loca en una si¬
tuació d'inferioritat evident a l'hora d'e formar el
seu criteri. Amb tal preocupació fa avinent que
dimarts passat els expedients relatius als dictàmens
en debat no es trobaven encara a la Secretaria ge¬
neral a disposició dels membres de la Corporació
quan els Regidors del seu Grup anaren a consultar-
los de manera que ja aleshores expressaren la seva
protesta formal mitjançant l'escrit, al qual dóna
lectura, on interessaven la retirada de tals dictà¬
mens; que, per altra banda, avui mateix ha estat
distribuïda documentació concernent a l'ordre del
dia de la qual hom no podria imposar-se deguda¬
ment ni éssent especialista en lectura ràpida; que
el joc govern-oposició, fonamental en tota demo¬
cràcia, exigeix donar a aquesta els mitjans neces¬
saris perquè pugui desenvolupar la seva funció;
que en la seva opinió les deficiències indicades no
obeeixen a un propòsit deliberat per part de l'e¬
quip de govern, d'escatimar informació sinó a man¬
ca d'eficàcia de les Àrees; que per evitar tals ano¬
malies, convindria incloure a l'ordre del dia de
les sessions plenàries només aquells expedients que
estiguin complerts, i celebrar les sessions de les
Comissions informatives amb antelació suficient.
Per totes aquestes consideracions, creu que els
dictàmens en debat haurien d'ésser retirats; tan¬
mateix si la Presidència en declara la urgència, el
Grup centrista, que manté una actitud d'oposició
responsable, els donarà el seu suport.

Fa notar també la manca d'exactitud amb què
s'elaboren els pressupostos, citant el cas concret de
l'Escola de les Corts on les previsions quedaren
curtes en 14.000.000 de pessetes que hagueren d'és¬
ser manllevats al Fons de lliure disposició del Dis¬
tricte, per demanar que es procuri de confeccionar-
los amb més cura i precisió.

El Sr. Ponseti addueix que la supressió de la
partida per a la iluminació del Born, que podrà
ésser atesa amb càrrec a la corresponent a comple¬
ments de la restauració de tal edifici, demostra el
poc rigor en què es calculen els pressupostos dels
diferents projectes, oblidant que si bé els criteris
polítics determinen la realització o no d'una obra,
la forma de la qual es concreta per directius polí¬
tiques, tota obra necessita també un projecte aca¬
bat i complert, format per una memòria, uns plecs
de condicions tècniques i econòmiques, i un pres¬
supost fruït d'un estat de medicions exhaustives i
d'uns preus unitaris. Entén que cal corregir aques¬
ta pràctica viciosa, que no és imputable als tècnics
sinó a l'equip de govern, que no dóna les direc¬
trius pertinents, i els Regidors de l'oposició, que
no fan la pressió necessària per aconseguir que s'ad¬
ministri millor: per aquesta raó, el vot del seu
Grup serà negatiu.

CEI Sr. Miró, tot agraint la forma acurada en què
el Tinent d'Alcalde de Planificació i Ordenació de
la Ciutat atén les peticions que se li adrecen, ce¬
lebra la retirada de les modificacions relatives a

l'anualitat de 1980 i la possibilitat d'un debat sobre
el compliment de tal Programa; tanmateix inte¬
ressa que si aleshores novament s'intenta de dis¬
minuir les dotacions de l'Aquarama, l'expedient
inclogui un informe de la Direcció del Parc Zoo¬
lògic sobre la procedència de tal mesura, ateses
les deficients condicions de calefacció i d'aigua de
l'esmentada instal·lació. Anticipa també la seva in¬
quietud per l'endarreriment de l'execució del Pro¬
grama de 1980 ja que, al seu juí, l'obra adjudicada
no supera el 50 % del total, percentatge que es
redueix sensiblement en els camps de descentra¬
lització, cultura o neteja, circumstància que el fa
pensar que el problema central de l'Ajuntament
no és la manca de recursos sinó la manca de dili¬
gència amb què els utilitza. Expressa Ja seva dis¬
conformitat, coherent amb el seu vot a la darrera
sessió, quant a l'aplicació de 25.000.000 de pessetes
per a subscriure accions de la Societat d'Aparca¬
ments, i quant a modificacions, com els 49.000.000
d'e pessetes addicionals per a obres en curs, que
palesen una sensible desviació en les estimacions
inicialment programades, com les que s'han pro¬
duït en els projectes de la plaça Reial, del passeig
Colon i del Moll de Bosc i Alsina. Acaba demanant
que el debat promès sobre el grau de compliment
del Programa de 1980 es tingui dintre del mes de
juny per a poder contestar certes afirmacions sobre
les dificultats quant a la realització d'obres llega¬
des amb el «Mundial 82».

El Sr. Serratosa opina que a l'expedient no que¬
den justificats els canvis proposats; que tals canvis
evidencien els següents defectes en l'elaboració dels
Programes: a) excessiu marge d'imprecisió ,i b)
precipitació en la confecció dels projectes i en el
càlcul de llurs costos; que en tal sentit resulten
massa inconcrets els enunciats «complement, instal-
lació i obres del Laboratori», «mobiliari i equipa¬
ment general d'oficina i tècnic» i «preparació de
terrenys i desplaçament de serveis per a actuacions
públiques», rúbrica aquesta darrera exponent d'una
actitud triomfalista consistent a retallar partides
que no són lluides malgrat ésser indispensable per
a l'execució dels Programes. Inquireix si la dismi¬
nució de 20.000.000 operada en les previsions de
construcció i adquisició de locals destinats a esta¬
cionaments, suposa la renuncia a la projectada es¬
tació d'autobusos; remarca que l'increment, al qual
dóna suport, en els Fons de lliure disposició, con-
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firma les estimacions del seu Grup sobre la insu¬
ficiència de les consignacions inicials per a aquesta
finalitat; i lamenta les reduccions relatives a diver¬
sos equipaments docents operades en el concepte
641040 així com en el concepte 611040 on s'apli¬
quen a dotacions addicionals d'obres en curs sobre
les quals no es dóna cap explicació. Acaba dient
que pels motius exposats, el seu Grup votarà en
contra d'ambdòs dictàmens.

El Sr. Abad contesta que els desfasaments en la
distribució de la documentació pertinent no són
deguts a manca d'eficàcia sinó a la pressió de tre¬
ball amb què funcionen les Àrees; que la respon¬
sabilitat per les desviacions dels imports pressupos¬
tats és compartida entre el» tècnics que redacten
els projectes, i els polítics que els aproven; que
els projectes de les obres en curs que requereixen
previsions addicionals, foren elaborats quan el Sr.
Serratosa era titular de l'Àrea d'Obres Publiques:
per tant, l'esmentat Regidor podria explficar la
causa de les diferències produïdes; que per enlles¬
tir el Laboratori falten els 11.000.000 que se li des¬
tinen i que corresponen a un projecte perfecta¬
ment especificat mentre que per a la restauració
del Born és suficient l'import fixat a la proposta;
que en el sector de l'ensenyament, la insuficiència
dels càlculs inicials dels projectes supera els de pes¬
setes 100.000.000, del quals 49 quedaren atesos pel
dictamen en debat; que mentre l'execució dels
Pressupostos no s'ajusti als seus períodes teòrics de
vigència, és produiran diferències en la valoració
dels projectes; que demanarà l'informe sobre l'A-
quarama interessat pel Sr. Miró; que la setmana
entrant es distribuirà un llibret sobre el compli¬
ment del Programa de 1980, el qual podrà ésser,
doncs, analitzat amb temps suficient abans de dis¬
cutir-ne el contingut dintre del mes de juny; que
la dertacció de 25.000.000 de pessetes operada en
la partida destinada a la construcció o adquisició
de locals per a estacionaments, per a dedicar-los a
la subscripció de les accions de la Societat muni¬
cipal d'Aparcaments, no perjudicarà el projecte de
l'estació d'autobusos perquè gràcies a un conveni a

punt de firmar-se, la Generalitat sufragarà en una
primera fase la construcció de tres estacions; que
les partides per a desplaçament de serveis afectats
per actuacions urbanístiques, són la ventafocs de
tots els Programes però en el de 1980, les estima¬
cions per a aquestes finalitats, efectuades pel Sr.
Serratosa, no sofriren cap retallada; i que els can¬
vis proposats són realment urgents.

El Sr. Serratosa es congratula de l'imminent con¬
veni amb la Generalitat sobre les estacions d'auto¬
busos i puntualitza que els seus primers càlculs
sobre el cost dels desplaçaments de serveis afectats
per actuacions municipals, superaven la xifra defi¬
nitiva reflectida al Programa; que no és el seu pro¬
pòsit defensar ara la seva actuació al front de l'À¬
rea d'Obres Públiques però el Sr. Abad coneix a
bastament les precàries condicions i presses amb
què es redactaren els projectes referents al Pro¬
grama i al Pressupost en debat; que les dotacions
addicionals, que haurien d'ésser una excepció, es
donen massa sovint particularment en la construc¬
ció d'escoles on les presses en la redacció dels pro¬
jectes provoca després demores en l'execució.

El Sr. Comalrena insisteix que caldria retirar els
dictàmens a no ser que el Sr. President en declari
la urgència car, altrament, la postura dels Centris¬
tes haurà d'ésser l'abstenció.

El Sr. Abad precisa que les partides addicionals
obeeixen a dues raons: a) insuficiència prèvia de

dades bàsiques per a la projecció, i b) deficiències
en el control de la direcció facultativa de l'execu¬
ció; i que si la proposta fos rebutjada, s'impediria
l'extorn al Fons de lliure disposició dels Districtes,
de les quantités bestretes per compte de l'Àrea
d'Ensenyament.

El Sr. Alcalde, atesa l'absoluta necessitat de les
diverses modificacions, no té inconvenient a decla¬
rar-ne la urgència.

Sotmeses a votació les modificacions del Progra¬
ma d'actuació i del Pressupost d'Inversions corres¬
ponents a 1982, s'aproven amb el vot en contra dels
Srs. Borrell, Serratosa, Comas, Pons, Martínez i
Callén, Thió, Bueno, Millans, Miró, Rahola i Pon-
setí, i, per tant, amb el quòrum dels arts. 3, 2, g) i
f) de la Llei 40/1981.

Aprovar les modificacions de crèdits, mitjançant
transferències, en el vigent Pressupost Ordinari,
que es detallen en document adjunt.

El Tinent d'Alcalde de Finances i Serveis ge¬
nerals, Sr. Maragall subratlla que tal dictamen és
conseqüència de no tenir aprovat en aquesta època
de l'any el Pressupost Ordinari per al corrent exer¬
cici, tema en què no desitja entrar ara per ésser
objecte d'un prec que serà examinat posteriorment;
que de l'import total de les transferències, més de
4.000 milions responen a una redistribució interna
de les diverses partides relatives a la neteja pública
i a la recollida domiciliària d'escombraries; que
altres 350 milions es destinen a satisfer les quotes
de la Mutualitat Nacional de Previsió de l'Admi¬
nistració local —limitades l'any passat a la xifra
de 100 milions de pessetes, que enguany correspon
a un sol mes— que s'obtenen rebaixant, per igual
quantia, les previsions per a interessos i per a
amortització dels préstec del Banc de Crèdit Local;
que altres partides són reajustaments interns de
les Àrees per a acomodar les disponibilitats pressu¬
postàries al ritme de la seva actuació. Per evitar
males interpretacions i malgrat ésser exigibles en
un moment posterior a l'aprovació del nou Pres¬
supost en què, per descomptat, l'incluiria la dota¬
ció adient, suggereix de suprimir les baixes de 5
milions corresponent a les partides 435.02 i 259.67
«delegació d'ensenyament del català» i treball i
materials per a retolació de carrers incrementant
en el seu import conjunt, 10 milions de pessetes
més, la baixa proposada a la partida 259.59 «Padró
municipal», que seria de 24.000.000.
* El Sí. Ponseti abona la petició del Sr. Maragall
referent a les partides 435.02 i 259.67, donat el seu
simbolisme en la política de normalització lin¬
güística.

El Sr. Miró comenta que segons informa l'Inter¬
ventor municipal, la transferència proposada no
és una mesura gaire adequada en període de pròr¬
roga pressupostària bé que s'hagin d'esmentar la
urgència de les atencions a cobrir. Apunta també
que, per evitar males interpretacions, es prescin¬
deixi de la baixa de 40 mi'lions en la partida per
subvencionar els aturats i s'elimini l'alta de 10 mi¬
lions per a estudis, en els quals ja s'han esmerçat
fins ara massa diners; i fa notar que la reforma ad¬
ministrativa no ha pogut contenir la realització
d'hores extraordinàries segons es desprèn de l'alta
de 20 milions que es dediquen a satisfer-ne. Ex¬
pressa la seva preocupació perquè les transferèn¬
cies avui preconitzades suposen, en definitiva, es¬
tendre a tot l'any la situació de pròrroga pressu¬
postària puix no li sembla lògic que en aquesta
època de l'any no es tingui, almenys a nivell intern,
coneixement de la despesa municipal per al pre-
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sent exercici de manera que l'aprovació del Pres¬
supost, quan es produixi, serà més formal que real
en haver-se viscut la major part de l'any sense
l'instrument de control de la gestió. Pregunta,
doncs, per què els Regidors no poden disposar de
les previsions de les despeses d'enguany així com
de les amortitzacions i interessos que vencerán en
aquesta anualitat, per saber com es ¡pensa afrontar
l'important endeutament acumulat els darrers anys.

El Sr. Comas inquereix per quins motius es do¬
nen 50 milions de pessetes per a becar els alumnes
de l'Escola de Bombers.

El Sr. Maragall contesta que les preguntes del
Sr. Miró sobre el procés de confecció delis Pressu¬
postos de 1982 seran contestades després del debat
de l'ordre del dia quan s'examini un prec del ma¬
teix Regidor que té idèntic contingut; que les mo¬
dificacions apuntades per ell, són conseqüència del
plantejament fet a la reunió de la Comissió infor¬
mativa i, per tant, amb temps suficient per a trobar
fórmules de reequilibri que no es poden cercar ara
amb presses per als retocs preconitzats pel Sr. Miró ;
que els 20 milions en què s'incrementa la partida
161.01, no s'apliquen solament a hores extraordi¬
nàries, com es desprèn de la mateixa rúbrica de la
partida, i la tranferència ve provocada pel travas-
sament de personal entre la Unitat de Cementiris
i el Servei municipal de Pompes Fúnebres; que
els aspirants a bombers, durant la seva permanèn¬
cia a l'Escola del Cos, perceben una remuneració
en forma de beques i l'alta operada es destina a
sufragar-Ies amb tranquilitat durant cert temps.

El Sr. Sánchez i Juliachs comenta que al llarg
de l'any s'han esmerçat 90 milions de pessetes per
a obres del treball comunitari; que la partida
483.04, per la seva denominació, «subvencions a
aturats» no pot ésser dedicada a les necessitats de
l'ocupació comunitària; i que al Pressupost d'en¬
guany es procurarà salvar aquesta limitació.

S'aprova el dictamen amb l'abstenció dels Srs.
Borrell, Serratosa, Comas, Pons, Martínez i Callén,
Tbió, Bueno, Millans, Miró, Rahola i Ponsetí, i
per tant, amb el quòrum de l'art. 3, 2, g) de la
Llei 40/1982.

Aprovar la liquidació i el Compte general del
Pressupost extraordinari d'Urbanisme per a nodrir
l'especial d'Urbanisme 1978, d'import 3.<180.400.000
pessetes, que va ser aprovat per Resolució de de¬
sembre de <1978.

Aprovar la liquidació i el Compte general del
Pressupost extraordinari de la Planta incineradora
d'escombraries, d'import 1.670.000.000 de pessetes,
que va ser aprovat per Ordre del 17 de setembre
de 1976.

S'aproven per unanimitat els dos dictàmens an¬
teriors.

Cedir a «Ferrocarrils de la Generalitat de Cata¬
lunya» l'ús dels locals subterranis de la planta in-
termitja de la prolongació del vestíbul de l'estació
de Sarrià, de superfície útil 925 m.2, i una zona de
pas públic d'extensió 1.275 am.2, grafiats en el plà¬
nol adjunt, per un termini de 50 anys, sense pa¬
gament de cànon, perquè els destini a serveis tèc¬
nics complementaris de la línia ferroviària Plaça
Catalunya-Reina Elisenda, del Ferrocarril de Sar¬
rià a Barcelona, o de les altres línies que explota
aquella empresa ¡pública, que haurà d'abonar a
«Sarrià Comercial, S.A.» la quantitat de pessetes
12.730.669,46 import de les obres realitzades temps
enrera per aquesta Societat en la planta subterrà¬
nia referida, així com els interessos legals, si s'es¬
cau, del període comprès entre el 28 d'octubre de

n
1976 i la data de pagament del principal; i forma¬
litzar el corresponent conveni de cessió, que s'a-
prova.

S'aprova per unanimitat el dictamen precedent.
Resoldre el recurs de reposició interposat per la

«Asociación Gremial de Empresarios Mayoristas
de Frutas y Hortalizas de Barcelona y su Provin¬
cia», contra l'acord de 15 de gener de 1982 pel
qual, entre altres, es van aprovar definitivament
les modificacions per a l'exercici de 1982 i succes¬
sius, de l'Ordenança fiscal núm. 14 Mercats; i con¬
seqüentment, aprovar la nova redacció de l'art. 7è.
c) que s'indica en el document adjunt.

El Sr. Maragall comenta que la versió primitiva
de l'art. 7 de l'Ordenança fiscal núm. 14, relatiu a
la participació en el traspàs de les parades dels
mercats oblidava l'existència d'un conveni en el
mateix sentit entre els assentadors de Mercabarna
i aquesta empresa; i que segons ha demostrat el
gremi recorrent, l'acumulació d'ambdós gravàmens,
directe l'un i indirecte l'altre, produia l'absorció
de la totalitat de la plusvalua en qualsevol canvi
de titularitat, raó que aconsella la nova redacció
que es proposa per a l'esmentat article.

S'aprova el dictamen per unanimitat.
El Sr. Comas s'absenta de la sessió amb la vènia

de la Presidència.

TINÈNCIA D'ALCALDIA D'EMPRESES I
SERVEIS PERSONALS

Informe sobre la gestió de Mercabarna durant
1981.

El Regidor-Conseller de Serveis municipals, Sr.
Serra i Martí, comença destacant que és motiu de
satisfacció analitzar una gestió que partint d'una
gravíssima situació deficitària ha arribat a unes
perspectives d'equilibri econòmic i d'expansió
gràcies a la dedicació d'un equip de direcció, en
què participaren Regidors que ara es troben a
l'oposició i fins i tot altres persones que ja no
formen part del Consistori; que, en ésser Merca¬
barna una empresa mixta, l'aprovació de la Memò¬
ria i del Balanç social no compet al Consell plenari
que no té funcions de Junta general com esdevé a
les altres societats privades municipals; tanma¬
teix se sotmeten a la consideració consistorial per
informar de la gestió social desenvolupada que es
pot proposar com a model que ha d'inspirar la ges¬
tió de les empreses públiques puix, superant el pe¬
rill de burocratització i politització, s'ha adoptat
una estratègia adequada equilibrant primer eco¬
nòmicament l'empresa per després escometre l'am¬
pliació d'objectius i l'expansió social; i que els re¬
sultats es presenten segons els criteris traçats per
l'auditoria a què fou sotmesa la societat.

Explica que els elements bàsics de la Unitat ali¬
mentària són: el Mercat de Fruites i Hortalisses,
l'Escorxador i Mercat de Carns i una colla d'acti¬
vitats i serveis complementaris; que Mercabarna
per les seves funcions és una empresa pública que
pretén apropar la producció al consumidor abara¬
tint els preus dels productes alimentaris; que els
seus principals accionistes són el Municipi amb un
51 % de les accions, i Mercasa amb un 47 % ; que
l'any 1980 l'empresa presentava un nivell d'activitat
molt per dessota de la seva capacitat, una plantilla
de personal excessiva, una manca de control de la
despesa, una organització interna deficient, una
estructura econòmica desequilibrada i uns resultats
deficitaris que s'agreujaren considerablement en
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entrar en servei l'Escorxador; que les pèrdues
comptables acumulades fins finals de 1980 eren 750
milions de pessetes per a un capital social de 600
milions; que tal situació feu necessari emprendre
una nova etapa de gestió encaminada a la consecu¬
ció, en dos anys, de l'equilibri econòmic i a desen¬
volupar tota la potencialitat de la Unitat alimen¬
tària; que en virtut d'aquest propòsit es dissenyà
un pla de salvació segons el qual l'any 1981 es de¬
dicaria a l'ordenació de l'empresa i el 1982 a la se¬
va expansió; que per aconseguir una gestió empre¬
sarial nova s'adoptaren les següents mesures: desig¬
nació d'un nou equip directiu amb un organigra¬
ma complet, fixació d'una administració per objec¬
tius i professionalitzada ; absoluta austeritat, pres¬
supost de base zero i bona comunicació i coordi¬
nació entre els òrgans de direcció i els d'execució.

Tocant a les relacions laborals, significa que: a)
la plantilla s'ha reduït l'any passat en un 5 % i
enguany disminuirà en igual percentatge; b) els
augments salarials es limitaren l'any 1981 al 4 % i
enguany al 6,5 % més un punt per corregir situa¬
cions inadequades; c) en virtut de l'acord laboral
signat, el rendiment ha crescut un 40 % en el sec¬
tor del bestiar vacú i del 86 % en el de la llana ;
d) s'ha aconseguit una certa absorció dels treballs
contractats; e) s'ha format una Comissió mixta de
seguiment dels acords laborals; f) i s'ha establert
un pla de col·laboració entre el personal i la direc¬
ció de l'empresa.

Continua dient que tot aquest procés, no exempt
de tensions, ha comportat sacrificis per part del
personal; que la direcció ha assumit una línia de
responsabilitat i realisme; que s'han creat condi¬
cions requerides per a la continuïtat dels llocs de
treball i de normalitat en les negociacions laborals
dels anys vinents i, fins i tot de creació de nous

llocs de treball en activitats colaterals desenvolu¬
pades indirectament per altres empreses; que l'evo¬
lució de la plantilla reflecteix el creixement degut
a l'entrada en servei de l'Escorxador i una lleugera
reducció operada des de finals de 1980 ençà; que,
en termes reals, s'ha produït una disminució de les
tarifes tant al Mercat de Fruites i Hortalisses, on
la puja automàtica anual ha estat inferior a l'index
de preus al consum, com a l'Escorxador segons
demostra el gràfic que posa a disposició dels Regi¬
dors; que s'ha exercit un control acurat de la des¬
pesa gràcies al qual els costos de personal només
han sofert un augment del 3 % i les despeses fi¬
nanceres han disminuit un 7,5 % i els subminis¬
traments, un 13 %, de manera que les despeses to¬
tals ban passat de 759 milions el 1980 a 751 milions
el 1981 i s'estimen en 731,4 milions per a 1982, amb
una reducció del 4 % en dos anys; que el dèficit,
xifrat en 168 milions l'any 1980, baixà a 56 milions
l'exercici següent i per a enguany es preveu un
benefici de 2 milions assolint ja l'equilibri finan¬
cer; que l'empresa es troba en disposició d'em¬
prendre les accions per eixugar el dèficit acumulat;
que, en resum, tota la gestió desenvolupada ha estat
orientada pels següents objectius: contenció de la
despesa, disminució, en termes reals, de les tarifes,
millora del servei als usuaris i rendibilització de
les instal·lacions.

Indica que els principals projectes per a 1982
són: la construcció i trasllat a Mercabarna del
Mercat del Peix pràvies unes conversacions satis¬
factòries amb els actuals concessionaris; la cons¬
trucció d'un pavelló polivalent; l'establiment en les
proximitats de Mercabarna d'un mercat de bestiar;
la implantació de l'especejament al Mercat de la

Carn; la instal·lació d'un centre de distribució de
càrrega i contractació de transport ; l'expansió de
la influència de l'empresa a tot Catalunya; la
creació d'una terminal TIR d'importació i d'expor¬
tació alimentària de cara a la nostra integració al
Mercat Comú; l'estudi de la viabilitat d'un centre
comercial dintre de les instal·lacions de Mercabar¬
na; i l'aprofitament dels espais disponibles. Destaca
que tots aquests projectes persegueixen les següents
finalitats: convertir a Mercabarna en una unitat
alimentària completa que comprengui tots els pro¬
ductes alimentaris i totes les fases de comercialit¬
zació; expandir la influència de l'empresa a tot Ca¬
talunya arribant fins e punt de canviar la seva
denominació per Mercacatalunya (ja s'han mantin¬
gut converses en aquesta direcció amb la Generali¬
tat oferint-li dos llocs al Consell d'Administració) ;
potenciar el caràcter d'empresa pública ben ges¬
tionada cercant no solament la rendibilitat eco¬

nòmica sinó també la social; i estar al servei de
la producció, de la distribució i del consum.

Rubrica el Sr. Serra i Marti la seva exposició
dient que Mercabarna assolirà la seva autosuficièn¬
cia econòmica i financera gràcies a una gestió rigu¬
rosa, eficaç i professional, es troba en condicions
d'emprendre una expansió social i geogràfica i ha
establert unes noves bases de relacions laborals que
han facilitat la competitivitat de les instal·lacions;
i que el rellançament de l'empresa ha estat pos¬
sible per la col·laboració del personal, la capacitatde l'equip directiu i la compenetració entre l'Ajun¬
tament i Mercasa.

El Sr. Bueno comença dient que l'informe del
Regidor-Conseller de Serveis municipals ha estat
precedit per diverses notes i declaracions de prem¬
sa que ja auguraven el triomfalisme amb què ha
estat tractat avui el tema i que només està justifi¬
cat aparentment car la filosofia de gestió i el pla
de redreçament de l'empresa no ha donat els fruïts
previstos; que no pot compartir, i ho lamenta, l'op¬
timisme del Sr. Serra i Martí, perquè una anàlisis
acurada de la documentació distribuïda el con¬

dueix a unes conclusions ben diverses de les seves;
que calia haver lliurat als membres del Consistori
la documentació relativa a l'exercici social (me¬
mòria, balanç, etc.) puix, malgrat no correspondre
al Consell plenari les funcions de Junta general de
l'empresa, l'Ajuntàment n'és l'accionista majorita¬
ri; que els lligams amb ZACSA condicionen greu¬
ment la capacitat de gestió de Mercabarna quantals ingressos derivats dels terrenys no ocupats perl'Escorxador i el Mercat de Fruites i Hortalisses;
que la construcció i promoció del Mercat del Peix
s'ha escapat de l'àmbit municipal, punt sobre e qualdemana precisions al Regidor informant; que la
comptabilitat de l'empresa no es presenta amb ca¬
ràcter analític o, almenys, en forma separada per
grans divisions, que permeti de determinar els cos¬
tos amb més exactitud, com s'havia convingut amb
els majoristes que acceptaren amb tal condició una
revisió de tarifes; que al compte d'explotació figu¬
ra un espectacular augment, que desitjaria veure
aclarit, dels ingressos corresponents al Mercat de
Fruites i Hortalisses, puix s'havien estimat uns
rendiments de 178 milions i se n'han obtingut 256
però les previsions per a enguany tornen a baixar a
193 i él preocupa un probable canvi en els criteris
de periodificació de les participacions en els tras¬
passos de parades a fi de mangnificar els ingressosde 1981 de manera que en tal cas les dades de 1980
i 1981 no serien comparables entre si per manca
d'homogeneitat; que l'estructura del balanç ha
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empitjorat car el passiu exigible a curt termini és
ara de 111 milions de pessetes més i el realitzable
també és més alt i això denota lentitud en els pro¬
cessos de cobrament; que tampoc ha millorat l'ac¬
tivitat comercial per quant, si bé els volums de
matança de l'Escorxador han augmentat, els ingres¬
sos han disminuït potser per causa de l'operació
de matança de porcs realitzada pel Fons d'Orde¬
nació i Regulació dels Preus dels Productes Agra¬
ris, extrem sobre ei qual interessa aclariments.
Creu, doncs, que cal aprofondir l'informe i demana
que s'expliquin els punts indicats al llarg de la seva
exposició.

La Presidència recomana concisió en les inter¬
vencions.

El Sr. Güell, després d'agrair la presentació de
l'informe i les explicacions complementàries dona¬
des pel Sr. Serra i Martí, valora positivament la
gestió desenvolupada el darrer exercici a Merca-
barna i, insistint en les seves paraules pronunciades
a la passada sessió, exposa la necessitat de revisar
dintre del present exercici els cànons que Merca-
barna satisfà al Consorci de la Zona Franca per l'ús
de les 97 hectàrees de terreny arrendades, l'import
dels quals no arriba ni tan sols a compensar el pa¬
gament de la contribució urbana, fixant-los a uns
nivells similars als satisfets per SEAT (150 ptes. m2)
mesura amb la qual l'actual despesa del concepte
de lloguers (10.000.000 de pessetes) es multiplicaria
per 10; i, en tal sentit fa avinent que els nous
arrendiments es concerten a 600 ptes. m2, preu
que percep la mateixa Mercabarna a la zona d'ac¬
tivitats complementàries pels subarrendaments dels
mateixos terrenys, contractes que no són, per altra
banda, possats en coneixement de l'organisme pro¬
pietari. Inquireix si Mercabarna compleix realment
la missió de racionalització dels canals de comer¬
cialització en benefici dels consumidors i si és útil
als barcelonins evitant els moviments especulatius
en el preu dels productes alimentaris, garantint el
control sanitari d'aquests i oferint-ne la suficient
varietat.

El Sr. Rahola considera que la inclusió de l'in¬
forme sobre Mercabarna a l'ordre del dia ha estat
un error motivat per un interès polític; que quan
el Sr. Raventós assumí la direcció de l'empresa, la
situació era crítica i el procés de redreçament co¬
mençà per la incorporació al balanç de les reco¬
manacions de l'auditoria, decisió que feu aparèixer
pèrdues que no eren paleses en la comptabilitat
d'exercicis precedents; que no es pot pretendre
que una empresa en situació crítica pugui equili¬
brar-se econòmicament en un sol exercici de ma¬

nera que si bé el nou equip de direcció ha treballat
en el redreçament de la Societat, no es pot fer
triomfalisme amb els resultats assolits; i que les
dades facilitades ofereixen llacunes, indicades ja
pel Sr. Bueno i sobre les quals no vol insistir, i
semblen respondre més a un mòbil polític que no
pas econòmic.

El Sr. Vallverdú anuncia el suport dels Socialis¬
tes a la gestió realitzada a Mercabarna dient que
ni l'informe ni la direcció de Mercabarna són
triomfalistes perquè el pla de salvació era a dos
anys i encara bi ha dificultats per vèncer; que es
constata una millora en l'expansió de l'empresa:
Mercat del Peix (punt en què s'assolit un acord
satisactori amb majoristes i detallistes) aparcament
sala de vendes; que l'Escorxador, concebut inicial¬
ment per a un volum de matança que mai no serà
assolit, representava un greu llast per a la bona
marxa de l'empresa, que ha estat corregit paulati-

nament amb un procés de reducció de plantilles, a
través d'acords de jubilació voluntària, i amb la
creació d'una estructura de comercialització; que
la qüestió dels cànons satisfets al Consorci de la
Zona Franca es troba en vies de solució però
aquesta s'haurà d'aplicar de forma gradual a tenor
del ritme de recuperació de la Societat; que al seu
juí, la promoció de la zona d'activitats complemen¬
tàries no es pot considerar negativa ; que el concurs
del Mercat del Peix fou guanyat per Mercasa per¬
què oferia millors condicions tècniques i econòmi¬
ques per a la realització del projecte; que la comp¬
tabilitat reflecteix les despeses i els ingressos pro¬
duïts per les diferents seccions de l'empresa; que
les relacions amb els majoristes de fruïtes i verdu¬
res són satisfactòries i encara milloraran més amb
la política actual tendent a la reducció del nombre
de parades; que, efectivament, les dades compta¬
bles, recullen la matança excepcional efectuada pel
FORPPA; que tota gestió responsable ba de pro¬
curar primer el sanejament econòmic de l'empresa
per poder escometre en una segona fase l'expansió
i el millorament dels serveis i així es feu a Merca¬
barna; que l'equilibri econòmic ha d'ésser el desi¬
deratum tant de les empreses privades com de les
públiques si bé en aquestes queda condicionat pel
concepte de servei públic; i que és absurd veure
triomfalismes quan ha estat impossible atorgar
millores retributives de més del 6,5 %, percentatge
inferior a les previsions de l'Acord Nacional d'Ocu¬
pació.

El Sr. Serra lamenta que la seva exposició hagi
estat qualificada de triomfalista per part del Sr.
Bueno, ja que ell ha parlat de xifres auditades; i
replica que l'oposició té una rara habilitat a con¬
vertir els resultats absoluts en fracasos; que el in¬
forme s'ha sotmès al Consell plenari perquè era
convenient i així fou interessat a la sessió anterior;
que el contracte amb ZACSA, empresa depenent
de Mercasa i especialitzada en les activitats de pro¬
moció, no ha donat els resultats esperats i per això
s'estudia la seva continuïtat; que el projecte del
Mercat del Peix s'ha encarregat a Mercasa perquè
feia l'oferta més favorable i la seva experiència en
el tema era innegable, però el projecte definitiu
serà desarrollat per un arquitecte català i el seu
finançament correrá a càrrec dels mateixos assen-
tadors; que les memòries no solen incloure comp¬
tabilitat analítica però Mercabarna la té elaborada;
que els ingressos de l'Escorxador baixaren l'any
1981 per no haver-se idealitzat per part del FORPPA
una operació, comprensiva tant de la matança com
de la comercialització subsegüent, com la desple¬
gada l'any abans; que els ingressos del Mercat de
Fruïtes i Hortalisses comprenen 70 milions de pes¬
setes per traspassos de parades, import que s'hauria
de traslladar a l'epígraf «altres activitats per man¬
tenir uns criteris homogenis amb els exercicis ante¬
riors; que un sol any no pot millorar significativa¬
ment l'estructura d'un balanç com ho demostren
els percentatges d'actiu (fix i circulant) i del passiu
(capital, reserves, exigible a llarg i a curt termini)
que comenta detalladament; que hi ha la voluntat
de resoldre els desfasaments dels cànons dels ter¬
renys i s'estan mantenint converses amb el Consorci
de la Zona Franca per arribar a una entesa; que
l'actuació de Mercabarna ja ara és útil als consu¬
midors encara que perfectible i en tal sentit s'ha
iniciat una política de concentració de les 400 pa¬
rades de fruites i verdures actualment existents;
que es vol fer un mercat ben obert per acostar els
productes al consumidor; que l'origen d'alguns con-
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flictes amb els venedors es troba en la voluntat
d'apropr la realitat a la normativa sanitària vigent
i a tal efecte la Generalitat habilitarà diversos ins¬
pectors municipals de proveïments perquè puguin
desenvolupar les tasques de control sanitari fora
del nostre terme municipal, que en la seva exposi¬
ció no s'ha referit a les pèrdues comptables, con¬
seqüència de l'auditoria practicada, sinó a les pèr¬
dues reals de la gestió anual.

Acaba dient que l'informe no respon a altra mo¬
tivació que la satisfacció de demostrar la possibili¬
tat de gestionar l'empresa pública com si fos una
empresa privada, i els esforços desplegats en tal
direcció.

El Sr. Bueno significa que la seva valoració nega¬
tiva del contracte amb ZACSA deriva de l'anàlisi
del contingut de les diverses clàusules; que segons
les seves referències, les relacions amb els ma¬

joristes no s'ajusten a la situació idílica descri¬
ta pel Sr. Vallverdú; que li agradaria saber si
l'adjudicació del Mercat del Peix es recolza en un

informe neutral; que amb les seves paraules volia
presentar sense eufemismes la realitat subjacent a
Mercabarna; que els 70 milions per traspassos tenen
en la seva opinió un caràcter cojuntural; i que els
auditors fan una anàlisi comptable sense entrar en
la filosofia dels criteris de l'empresa: per tant,
l'auditoria practicada no pot servir per rebatre
les seves afirmacions.

El Sr. Pons després d'adduir la conveniència de
precisar la diferència entre els conceptes de pèr¬
dues comptables i pèrdues reals de gestió al·ludits
pel Sr. Serra i Martí, considera que les empreses
municipals, no han de buscar tan sols una rendibi¬
litat econòmica sinó també social a través d'una
gestió idònia i d'una productivitat; i preconitza que
se celebrin sessions dels equips que dirigeixen tals
empreses amb els Regidors de l'oposició.

El Sr. Rahola celebra que el Sr. Serra i Martí
li hagi donat la raó en reconèixer la dificultat de
modificar l'estructura del balanç en un sol exer¬
cici, tot subratllant que Mercabarna ofereix una
vessant de producció i una altra d'administració
immobiliària, de gestió relativament fàcil, els re¬
sultats de les quals no queden prou ben diferen¬
ciats en la informació facilitada.

El Sr. Serra i Marti contesta que l'adjudicació
del Mercat del Peix ha estat asèptica; que el con¬
tracte amb ZACSA es rescindirà perquè s'ha in-
complert i no pas perquè fos dolent; i que unaauditoria no solament revisa xifres sinó també cri¬
teris de gestió.

El Sr. Alcalde significa que el Consorci de la
Zona Franca té tota la raó en demanar l'actualit¬
zació dels lloguers i només resulten negociables els
ritmes per a portar-la a terme; que s'ha aconseguit
donar un gir en la gestió de Mercabarna que, a ni¬
vell estatal, es considera un exemple per a sector
públic; que aquesta nova política no s'ha de limi¬
tar a la contenció de la despesa sinó que s'ha d'es¬
tendre a la reorientació de les activitats amb un

substráete de servei públic en la distribució ali¬
mentària; que amb la incorporació del nou Mercat
del Peix, amb l'estació TIR i amb els altres centres
projectats, Mercabarna es convertirà en una unitat
alimentària completa i útil als consumidors, que
ofereixi una plena garantia sanitària dels seus pro¬
ductes, fet que ja es dóna quant a les carns fins el
punt que l'estricte compliment de la normativa
sanitària crea problemes per a la seva competitivi¬
tat de manera que l'equilibri econòmic de l'Escor¬
xador passa per exigir als competidors el mateix

rigor sanitari; que la inclusió d'aquest informe a
l'ordre del dia no ha estat cap error perquè la
transparència administrativa reclama no substreure
el debat corporatiu cap parcel·la important d'inte¬
rès públic municipal encara que donada la natura¬
lesa de l'empresa el Consistori no tingui funcions de
Junta general, i perquè els resultats demostren un

esperit de gestió i de servei públic.
El Sr. Serratosa pregunta quins criteris han servit

per adjudicar el Mercat del Peix; i opina que s'han
magnificat el valor de les auditories perquè no en¬
tren mai a examinar si un contracte era bo o do¬
lent o si una certificació d'obres era correcta o no,
i, per tant, no poden detectar determinats defectes
de gestió de manera que el control polític no pot
ésser eludit pel fet d'haver-se realitzat una audi¬
toria.

El Sr. Alcalde contesta que seran facilitades al
Sr. Serratosa les dades que ha demanat sobre el
Mercat del Peix i dóna per tancat el debat sobre
aquest punt de l'Ordre del dia.

Justificada la urgència tal com determina l'art.
30,2 del Reglament d'Organització i Administració
municipal, s'aprova la següent

MOCIÓ

Concedir gratuïtament, de conformitat amb l'art.
171 de la Llei del Sòl, a la Generalitat de Catalu¬
nya el dret de superficie per un termini de cin¬
quanta anys sobre la finca de propietat municipal,
d'extensió 6.891 m2, situada en el carrer del Cisell
i grafiada amb les lletres A, B, C, D i E en el plànol
adjunt, per a la construcció i posta en funciona¬
ment, en el termini màxim de cinc anys, d'un
Centre de Batxillerat Unificat Polivalent; formalit¬
zar la constitució del dret de superfície mitjançant
escriptura pública amb subjecció a les condicions
del document annex; i inscriure aquest dret en el
Registre de la Propietat.

En el capítol de precs i preguntes, es plantegen
les següents qüestions:

1. Dels Srs. Rahola i Ponsetí:

Que es doni la necessària i suficient informació
sobre la forma en què es portaran a terme les
obres de la plaça dels Porxos i una explicació pú¬
blica sobre els fets esdevinguts el dia 22 del passat
de març entre la Guàrdia urbana, la Policia nacio¬
nal i els veïns de la plaça.

El Sr. Abad indica que tal tema serà contestat
per escrit dins del termini reglamentari i el Sr. Al¬
calde puntualitza que els acords de la Permanent
al respecte han estat adoptats per unanimitat.

El Sr. Rahola inquireix quines raons aconsellen
la contestació escrita, i el Sr. Abad respon que no
són altres que el rigor tècnic amb què desitja
contestar.

2. Del Sr. Miró:

Que dins del mes de juny i en base a la prèvia
informació sobre el grau de compliment del Pro¬
grama d'Actuació de 1980, se celebri un Ple desti¬
nat a analitzar la situació.

El Sr. Abad assenyala que aquesta qüestió ha
tingut resposta adient durant el debat relatiu al
segon punt de l'ordre del dia, i el Sr. Alcalde con¬
creta que a la propera sessió es portarà una mena
de refundició del Pressupost extraordinari d'Inver¬
sions de 1980.
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3. Del Sr. Miró:

Quan es considera que es podrà presentar al Con¬
sell plenari el Pressupost de 1982 i quines són les
causes del seu retard?

4. Del Sr. Maragall:

Que l'Alcalde, en nom del Consell Plenari, s'adre¬
ci als Caps del Grups Parlamentaris del Congrés
de Diputats per tal que donin la màxima prioritat
a la tramitació del Projecte de llei pel qual s'adop¬
ten determinades mesures econòmico-financeres en

relació amb l'Ajuntament de Barcelona.
Que l'Alcalde s'adreci igualment als Secretaris

generals dels Partits catalans, amb representació
al Congres de Diputats, per tal que expliquin el
seu comportament en el mateix en aquest tema i li
atorguin la màxima atenció.

En relació a les dues qüestions precedents, el Sr.
Maragall diu que les vicisituds parlamentàries del
projecte de llei sobre mesures financeres d'aquest
Ajuntament han impedit complir el calendari de
sessions consistorials fixat a la Junta de Portaveus
dels Grups municipals, i on se'n preveia una, que
havia de celebrar-se abans d'avui, per a discutir els
Pressupostos municipals; que a nivell tècnic intern
ja es compta amb un projecte de pressupost però
encara no ha pogut ésser discutit a nivell polític
per a poder-lo sotmetre a la Comissió paritària de
seguiment dels acords amb l'Administració central,
la qual no té encara existència legal; que l'I de
febrer d'enguany l'Ajuntament presentà al Minis¬
teri d'Administració Territorial la liquidació del
Pressupost de 1981 tràmit previ per a poder rebre
la cobertura del dèficit de l'esmentat exercici per

via de crèdit extraordinari segons s'havia establer
en els acords del Consell de Ministres del mes de
juliol de l'any passat; que el dia 5 de març el
Govern aprovà el projecte de llei corresponent
tramès al Congrés dels Diputats el dia 1 d'abril;
que posteriorment, segons consta a la còpia de
l'acta de la reunió de la Junta de Portaveus del
Congrés, tal projecte no fou inclòs entre els set
que s'havien de debatre abans del 30 de juny per¬
què només fou recollit en les propostes en tal sen¬
tit efectuades pels Grups parlamentaris socialistes i
comunistes però no pas en les d'Unió de Centre
Democràtic i Minoria Catalana; que aquest fet, tot
i ser possible arbitrar solucions alternatives, és
preocupant perquè revela manca d'operativitat i
de generositat tant per part del Partit del Govern,
a l'hora d'aplicar uns compromisos assumits ante¬
riorment, com per part de Convergència i Unió que
no considerà urgent un projecte de llei que con¬
tenia solucions concretes per a les nostres necessi¬
tats financeres; que el seu prec contempla la via
de solució adequada per resoldre la situació creada
i, per tant, espera que serà compartit fins i tot pels
Regidors pertanyents als Grups, el portaveu parla¬
mentari dels quals, desconeixent les nostres ne¬
cessitats, no donà al projecte de llei esmentat la
prioritat necessària.

El Sr. Borrell mostra la sorpresa del seu Grup
davant les manifestacions del Sr. Maragall, perquè:
lr. creia que el Pacte amb el Govern central estava
ben lligat i mai en els deu mesos transcorreguts de
llavors ençà havia rebut cap informació en sentit
contrari; 2n. ignora les circumstàncies en què es
produí la votació a la Junta de Portaveus del Con¬
grés; i 3r. el mateix Sr. Maragall, ha reconegut
en un telex que l'ajornament del projecte no sig¬
nificaria cap retard en la tramesa dels diners co¬

rresponents. Demana, doncs, aclariments sobre
aquests punts anunciant l'adhesió del seu Grup al
prec ; i inquireix de l'Alcaldia quines gestions s'han
desenvolupat des del 31 de juliol de 1981 en suport
de la petició de l'Ajuntament.

El Sr. Miró opina que el Sr. Maragall ha des¬
viat la qüestió plantejada per ell i recorda les seves
prevencions a l'aprovació d'uns acords amb l'Ad¬
ministració central, que comprometien la gestió
municipal sense prou garanties quant a un eventual
incompliment del qual ara pretén fer-se responsa¬
ble el portaveu de Minoria catalana al Congrés
dels Diputats. Insinua que si el Pressupost estava
enllestit a nivel tècnic, podria haver-se debatut al
si de la Comissió informativa però això no s'ha fet
així perquè no està anivellat, és a dir, perquè men¬
tre éls ingressos s'han mantingut estables, les des¬
peses han crescut un 20 %. Aprofitant, doncs, les
paraules del Sr. Maragall, demana que si la seva
hipòtesi no és certa, el Pressupost a nivell tècnic es
trameti a tots els membres del Consistori per tal
que la Comissió informativa pugui començar-ne
l'anàlisi.

El Sr. Güell observa que els Centristes han donat
proves del seu esperit de col·laboració mediant amb
el partit del Govern en tots aquells temes d'inte-
rés ciutadà palès: per tant lamenten no haver estat
degudament assabentats abans de les dificultats
sorgides en el compliment del acords amb l'Admi¬
nistració central.

El Sr. Pons mostra la seva sorpresa dolorida per
la irresponsabilitat del Tinent d'Alcalde de Finan¬
ces i Serveis generals, que ha utilitzat la tribuna
per ha realitzar un atac difícil de contestar per la
forma subtada com s'ha produït; creu a més que la
Presidència ha mantingut una certa discriminació
partidista ja que en repetides ocasions, invocant
l'art. 17 de la Llei especial no s'han pogut tractar
determinats temes perquè no tenien caràcter muni¬
cipal però ara el Tinent d'Alcalde esmentat plan¬
teja una qüestió en el fons de la qual el seu Grup
està d'acord amb un tò i, amb unes val·loracions i
amb unes suposicions per les quals expressen la seva
enèrgica protesta tot demanant que la Presidència
vetlli en el futur pel compliment de la normativa
vigent.

El Sr. Alcalde replica que així es fa sempre; que
la protesta del Sr. Pons Valon no pot ésser una
cortina de fum en un debat que ofereix dues ves¬
sants: a) l'aprovació déls Pressupostos per a 1982,
pendent d'una reunió de la Comissió de seguiment
per ha veure si els nostres paràmetres corresponents
a un pressupost tancat poden funcionar, b) la ne¬
cessitat de tenir convertit en llei el crèdit extraor¬
dinari del 8.000 milions corresponents a 1980, abans
que el Consell de Ministres prengui l'acord per el
exercici de 1981, que es previ a l'aprovació dels
Pressupostos d'enguany; que no hi ha hagut cap
pacte UCD-PSOE sino l'acord d'una Comissió in¬
terministerial, convertit en acord del Consell de
Ministres i elevat al Parlament perquè el trans¬
formi en llei; que tal acord ha tingut una trami¬
tació molt dificultosa; que de l'octubre passat ençà
l'Alcaldia s'ha adreçat en cinc ocassions al Presi¬
dent del Govern, aconseguint desbloquejar el tema
però l'Ajuntament troba dos obstacles: lr. la reunió
de la Comissió de seguiment per analitzar els re¬
sultats de 1981 i complir l'acord del Consell de
Ministres sobre la cobertura del dèficit auditat de
1980, i 2n. la reunió de la mateixa Comissió per a
prendre els compromisos pertinents quant als Pres¬
supostos de 1982; i que ajornar fins l'octubre la
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discussió del crèdit extraordinari corresponent a
1980, perjudica seriosament la possibilitat d'apro¬
var en un termini raonable els nostres Pressupostos
d'enguany.

El Sr. Maragall respon que no ha formulat el
seu prec avui perquè fins ahir no va tenir confir¬
mació de la causa que el motiva; que cal que els
representants del Grups parlamentaris s'adonin de
la trascendència que per a Barcelona té la seva
decisió; que els processos legislatius no s'han d'em-
penyer amb pressions personals; que, al seu jui, el
comportament de determinats portaveus parlamen¬
taris fou un cas de manca de coherència i sensi¬
bilitat que es pot salvar amb la seva petició; que la
Comissió informativa de Pressupostos ja ha fet una
primera lectura de l'estat d'ingressos, si bé el Sr.
Miró no va assistir-hi, i aquest treball prosseguirà;
i que es donarà informació completa de tot allò
que s'ha anat el·laborant.

El Sr. Pons Valon lamenta l'expressió «cortina
de fum» usada pèl Sr. Alcalde en referir-se a la
seva intervenció quan precisament l'Alcaldia ha
provocat una tempestat de sorra per tapar el fons
de la qüestió plantejada per ell. Expressa la seva
intenció de recolzar el prec però es mostra discon¬
forme amb la forma com s'ha presentat, dient no
es aquest él lloc per a discutir l'actituds al Congrés
dels Diputats sense tenir els antecedents necessaris.

El Sr. Alcalde respon que els partits polítics són
responsables de les seves actuacions tant si les fan
en un Plé de l'Ajuntament com a les Corts; i que
exposar conductes, constatables en acta, en termes
de prudència i de mesura, com ha fet el Sr. Mara¬
gall, mai no pot conceptuar-se de tendenciós.

El Sr. Borrell remarca que des de fa mesos
l'Ajuntament arrossega un problema que fins ara
només ha estat tractat amb els mitjants a l'abast
de l'equip de govern sense comptar amb els partits
polítics: demana, doncs, si ara la situació ha can¬
viat i allò que semblava resolt no ho és i cal l'ajut
de tot el Consistori.

El Sr. Reverter replica que si Convergència i
Unió no hagués posat pals a les rodes, no caldria
cap ajut.

El Sr. Serratosa considera intolerable que s'hagi
valorat l'actuació d'un Grup a les Corts de Madrid
sense donar-li oportunitat de defensar-se quan la
Presidència ha tallat mantes vegades altres discus¬
sions adduint que no era aquest el lloc de fer-les.
Agrega que no pot admetre que parlant d'un tema
municipal es facin imputacions a minoria catalana
sobre les vicisituds d'un pacte que es va vendre fa
uns mesos com a molt ferm però sembla que no
ho era tant, tot preguntant si la Presidència perme¬
tria que un debat derivés, per exemple, vers l'anà¬
lisi de l'actitud d'un determinat Partit o Coalició
en relació a la Llei Orgànica d'Harmonització del
Procés Autonòmic.

El Sr. Alcalde matisa que el cas en discussió, ben
diferent de la Llei d'Harmonització, no correspon
a cap pacte sinó a un procés legislatiu per a l'ator¬
gament d'un crèdit extraordinari; que li costa de
creure la bona disposició de Convergència i Unió
vers una qüestió que motivà precisament la seva
sortida del govern municipal; que, efectivament,
la solució d'un problema municipal important tant
pels costos de finançament que implica com per al
calendari d'aprovació dels nostres Pressupostos ha
estat ajornada fins després de l'estiu pel vot dels
portaveus parlamentaris de determinats Partits po¬
lítics; que el Sr. Maragall s'ha limitat a proposar
d'adreçar-nos als Grups parlamentaris i al Secreta¬

ri general dels Partits catalans amb representació a
les Corts per tal que atorguin la màxima atenció al
nostre problema i la llei esmentada s'aprovi abans
de les vacances parlamentàries i prèviament a l'es¬
tudi per part del Consell de Ministres del nostre
equilibri pressupostari per a enguany.

El Sr. Miró observa que amb la discussió de les
incidències del tràmit parlamentari del projecte de
llei sobre el crèdit extraordinari per a aquest Ajun¬
tament s'ha desviat el seu prec que tenia per ob¬
jecte el compromís per part del Tinent d'Alcalde
de Finances i Serveis generals de sotmetre a la
Comissió informativa competent l'estat de despeses
del Pressupost d'enguany ja que l'estat d'ingressos
queda en bona mida préfigurât per les Ordenan¬
ces fiscals aprovades anteriorment.

El Sr. Maragall contesta que es complirà el com¬
promís que el Sr. Miró demana, de conformitat amb
un acord previ de la Comissió de Pressupostos i
Regulació d'Exaccions.

El Sr. Borrell insisteix que s'aclareixi la trans¬
cendència real de l'ajornament de la discussió par¬
lamentària de la concessió del crèdit extraordinari
al nostre Ajuntament, atès que el Sr. Maragall en
un telex, al qual dóna lectura, entenia que el fet
no repercutiria en la tramesa dels diners.

El Sr. Alcalde precisa que el Sr. Maragall al·ludia
als 3.000 milions acordats com a bestreta pel Con¬
sell de Ministres però no a la totalitat dels 8.000
milions, import del crèdit extraordinari.

El Sr. Borrell ofereix el suport dels Regidors
convergents a les gestions parlamentàries però ex¬
pressa la seva protesta per no haver estat posats al
corrent del problema abans.

El Sr. Alcalde matisa que tal informació podia
haver arribat als Regidors convergents a través del
respectiu portaveu parlamentari si, abans de col·lo¬
car la llei referent a Barcelona en els darrers llocs
de prioritat legislativa, els hagués consultat opor¬
tunament.

S'accepta el prec del Sr. Maragall.

5. Del Sr. Vallverdú:

S'ha adreçat l'Ajuntament a la Generalitat per
demanar, com fou acordat el 28 de març prop¬
passat, que en la val·loració de les transferències
s'incloguin els serveis específics d'aquest Ajunta¬
ment, i quina resposta s'ha rebut de la Genera¬
litat?

El Sr. Alcalde contesta que encara no s'ha rebut
la resposta escrita que li fou promesa, en una entre¬
vista, pel President de la Generalitat; que per altra
banda, les negociacions sobre les transferències
d'enguany es troben ja en una fase que dificulta
introduir el tema en aquest exercici; i que si bé la
comissió municipal de valoracions té molt avançats
els seus treballs per a la constitució de la Comissió
mixta amb la Generalitat cal esperar a rebre la
seva resposta en aquest sentit.

El Sr. Miró observa que no ha estat contestada
una pregunta formulada per ell el 23 de febrer so¬
bre el padró de locals i habitatges obligats a pagar
la taxa de recollida d'escombraries. El Sr. Alcalde
respon que si el Sr. Miró ho hagués advertit abans,
hauria procurat donar els aclariments demanats.

El Sr. Alcalde, abans de tancar la sessió, al·ludeix
als incidents ocorreguts a Badalona en relació a
l'emisora de televisió municipal, que motivaren la
detenció i posterior alliberament, de l'Alcalde i sis
Regidors d'aquella ciutat. Lamenta les interferèn¬
cies de jurisdiccions que concorren en els fets es-
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mentats; expressa la seva postura que ha de preval¬
dré la solució dels conflictes per la via jurisdiccio¬
nal i bandejar-se l'ús de la violència contra insti¬
tucions i instal·lacions, per a l'esclariment de les
responsabilitats contràries a l'autonomia municipal ;
i proposa de formular una declaració de solidaritat
amb l'Alcalde i Regidors de Badalona.

Tot seguit s'obre un debat en què intervenen els
Srs. Güell, Borrell i Abad, posant de manifest les

opinions respectives sobre la conveniència o no de
la declaració proposada pel Sr. Alcalde.

S'acorda que la declaració de suport al Consis¬
tori de Badalona sigui redactada conjuntament pels
portaveus dels Grups polítics municipals.

No havent-hi altres assumptes per tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les vint-i-una hores
i trenta minuts.



COMISSIÓ MUNICIPAL PERMANENT

Extracte d'aoords de la sessió extraordinària ce¬

lebrada en primera convocatòria el dia 15 de juliol
de 1982.

Sota la presidència de l'Excin. Sr. Alcalde Narcís
Serra i Serra hi concorren els llims. Srs. Tinents
d'Alcalde Pasqual Maragall i Mira, Josep Miquel
Abad i Silvestre i Mercè Sala i Schnorkowski i els
llims. Srs. Regidors Pau Cernuda i Barrios, Jordi
Vallverdú i Gimeno, Felip Solé i Sabarís, Rafael
Pradas i Camps, Guillem Sanchez i Juliachs, Fran¬
cesc Borrell i Mas, Albert Serratosa i Palet, Antoni
Comas i Baldellou, Josep Maria Pujadas i Porta, i
Bernat Lopez-Pinto i Ruiz, assistits pel Secretari
general, llim. Sr. Jordi Baulies i Cortal. Està pre¬
sent l'Interventor municipal Sr. Martí Pagonaba-
rraga i Garro.

Excusen l'assistència el Sr. Blanch.
S'aprova l'acta de la sessió anterior.

ORDRE DEL DIA

TINÈNCIA D'ALCALDIA DE FINANCES I
SERVEIS GENERALS

Negociat de Pressupostos i Comptes
Facultar l'Alcaldia per realitzar els tràmits ne¬

cessaris per a la formalització d'un préstec, per
import màxim de 5.000.000.000 de pessetes per a
nodrir el Pressupost d'Inversions de 1982.

TINÈNCIA D'ALCALDIA D'EMPRESES I
SERVEIS PERSONALS

Subunitat de Planificació educativa
Declarar resolts els contractes relatius a l'execu¬

ció de les obres de construcció dels Centres d'E.G.
B. «La Taxonera», «Coves d'en Cimany», «Torrent
de Melis», Institut Ferran i Pedraforca, Meridiana
així com de les d'ampliació i transformació del
Col·legi Nacional «Miquel Bleach» adjudicades a
«Ecisa, Empresa Constructora, S. A.», per sengles
acords del 16 de gener de 1981, els quatre primers
i de 15 de desembre de 1981 els altres, amb efectes
des de la data de declaració de l'estat legal de
suspensió pagaments, presentada el 14 de maig de
1982 en el Jutjat de 1.a Instància núm. 13, amb el

consegüent incompliment de les obligacions dima-
nants dels esmentats contractes; disposar, a l'em¬
para de l'art. 97 del Reglament de Contractació de
les Corporacions locals, la pèrdua de la garantia
constituïda per a respondre del compliment dels
contractes, amb els altres efectes previstos a l'indi¬
cat precepte; declarar la incapacitat del contrac¬
tista, conforme a l'art. 4,4 del referit Reglament;
facultar l'Alcaldia, en aplicació de l'art. 23,5 del
Reglament d'Organització i Administració de Bar¬
celona i atesa la notòria urgència en l'acabament
dels treballs pendents de realització per quant la
inauguració del curs escolar s'ha previst per al
proper dia 15 de setembre i s'han realitzat ja els
tràmits de matriculació de l'alumnat, perquè pugui
encarregar la realització de les obres per adminis¬
tració o per contractació directa; i aplicar la des¬
pesa relativa als esmentats treballs pendents amb
càrrec a les previsions pressupostàries autoritzades
per a ells en la forma determinada en él citat arti¬
cle 97 del Reglament de Contractació de les Cor¬
poracions locals.

INFORMES PER AL CONSELL PLENARI

Aprovar la modfiicació dels programes d'actuació
de 1980 i 1982.

Aprovar les modificacions de crèdits, mitjan¬
çant transferències, en els Pressupostos d'Inver¬
sions de 1980 i 1982.

Modificar crèdits per transferències dins el Pres¬
supost Ordinari prorrogat de 1981.

Modificar els crèdits per transferències dins el
Pressupost del Patronat de l'Escola Massana pro¬
rrogat de 1981.

Aprovar el Pressupost del Patronat Municipal de
l'Habitatge per l'exercici de 1982.

Aprovar el Pressupost d'Inversions del Patronat
Municipal de l'Habitatge per a l'exercici de 1982,
que es nodrirà mitjançant un crèdit a concedir pel
Ministeri d'Obres Públiques i Urbanisme.

Adrecar-se de nou a la Generalitat de Catalunya
perquè obri urgentment l'inici de les negociacions
sobre la valoració dels serveis transferits de l'Estat,
de conformitat amb l'acord plenari del 9 de març
de 1982, tot considerant que una actitud de passi¬
vitat en un tema tan important per a l'Ajuntament
de Barcelona retardaria la correcta solució dels
problemes que té plantejats la ciutat de Barcelona.
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de subhasta, per adjudicar el contracte de les obres
de realització d'instal·lacions per a millorar la segu¬
retat de la circulació per import màxim de pesse¬
tes 1.500.000.
(dia 8-VII)
i per adjudicar els llocs de venda vacants al Mer¬
cat zonal de N. S. del Port.
(dia 16-VII)
de concurs, per adjudicar el contracte per l'ex¬
plotació dels serveis del bar «Picnic Las Aguilas»,
del Parc Zoològic de Barcelona.
(dia 15-VII)
i el contracte per l'explotació de serveis de bar i
cantina a l'edifici del Terrari del Parc Zoològic de
Barcelona, pel cànon màxim de 2.700.000 ptes.
(dia 16-VII, Servei de Parcs i Jardins)
de concurs-subhasta, d'admissió a la fase 2.a del
concurs subhasta per a la conservació i reparació
de mines d'aigiia, a «Instalaciones Virgili»,
(dia 8-VII)

De cancel·lació de les garanties donades per:

— «Instalaciones de Saneamiento, S. A.», per obres
d'escomesa d'aigües i montants al grup d'habi¬
tatges 11 la Trinitat.

— «Cubiertas y Mozv, S. A.», per obres de repara¬
ció de l'Institut municipal de Psiquiatria.

— «Trabajos Bituminosos, S. A.», per pavimenta¬
ció dels carrers de Valira, desde el de Sant An¬
dreu al d'Eiximenis; de Casanovas, entre Font
de Canyelles i el carrer de Sant Francesc Xa¬
vier; i dél carrer de Gordi.

— «Obras y Derribos Boix, S. A.», per clavegue¬
ram al carrer de Batet, entre el d'Hortal i el
passatge de Ros; i de l'interior del bloc entre
el Torrent Piqué i el Passeig de Palma de Ma¬
llorca ;

Construcció de clavegueram per a la canalit¬
zació de la sèquia Llacuna, al carrer del Marroc,
desde el carrer de Bilbao al de Lope de Vega.

Condicionament i canalització d'aigüa al jar¬
dí del Centre Geriàtric municipal.

(dia 8-VII)
— Clavegueram del carrer Mare de Déu de Mont¬

serrat, Mas Guimbau (1.a fase).

— «Constructora de Obras y Pavimentos, S. A.»,
per clavegueram del carrer de Manacor, desde
el carrer de Ferran Puig a 35 m. del carrer de
Monegal.

— «Sivels, S. A.», per obres d'instal·lació de cale¬
facció aigüa calenta sanitària, gas, electricitat i
protecció contra el foc, al C. N. Verge del Mar.

(dia 9-VII)
— per la senyora Pilar Roma i Vitria, per l'ex¬

plotació dels serveis de cafè-bar a la terrassa
situada damunt les instal·lacions de camells
asiàtics i banteng.

— Per el senyor Joan Mas i Garriga, pels treballs
relatius a la prestació de serveis de neteja i con¬
servació de les instal·lacions i dependències al
Parc Zoològic i de l'Escola de Jardineria.

— per la senyora Dolors Rovira i Fernandez, per
l'explotació dels serveis del quiosc situat en¬
front de la direcció del Parc Zoològic.

(dia 10-VII, Servei de Parcs i Jardins)
— «Obras y Servicios Hispània, S. A.», per obres

de renovació de paviment a l'Avinguda del San¬
tuari de Sant Josep de la Muntanya, i al carrer
de Teodora Lamadrid, entre el carrer de Mora¬
gas i el Passeig de Sant Gervasi.

(dia 12-VII)
— «Cotexsa», per obres de reparació d'habitatges

del grup 16, Turó de la Trinitat, 1.a fase.
(dia 13-VII)
— «Philips Ibérica, SAE», per subministrament de

125 lluminàries per l'enllumenat públic provi¬
sional, Pla d'actuació municipal 1978, i 171 llu¬
minàries per l'enllumenat públic al grup d'ha¬
bitatges SEAT.

(dia 16-VII)

Exposició al públic, dels expedients relatius
— al Pla especial per a l'ubicació d'un equipa¬

ment per a l'ús sanitari assistències Quinta Sa¬
lut l'Aliança, en el bloc delimitat pels carrers
Travessera de Gràcia, de Castillejos, de Padilla
i Av. de Sant Antoni Maria Claret.

— del Pla especial de reforma interior de rec¬
tificació de les alineacions del carrer de la Riera
d'Escuder, entre el carrer de Canalejas i el
carrer de Sants.

— de la reparcel·lació voluntària de l'illa delimita¬
da per els carrers de Raset, de Vallmajor, de
Castelló i plaça de Castelló.
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— a la modificació del Catàleg del Patrimoni Ar¬
quitectònic, Històric i Artístic de la Ciutat de
Barcelona, i de l'article núm. 20 de l'Ordenança
sobre Protecció de l'esmentat Catàleg,

(dia 10-VII)

FINANCES

Dels acords de la C. M. P. pels quals s'imposen
contribucions especials per a subvenir les obres
següents :

12-XII-1980, clavegueram a l'Avinguda de Rio
de Janeiro entre el Passeig de Yalldaura i el carrer
d'Argullés, (banda mar), per 1.034.572,50 ptes.

14-XI-1980, pavimentació i voreres al carrer del
Farmacèutic Carbonell, entre els del Capità Are¬
nas i el de Benet Mateu, per 2.007.811,97 i pessetes
1.203.881,08.

16-111-1981, clavegueram al carrer de Peracamps,
entre els de l'Arc del Teatre, i el carrer del Cid,
per 1.540.455,46 ptes.
(dia 9-YII)

10-IX-1975, aplanament i construcció de pavi¬
ment i voreres al carrer de l'Escultor Ordonez, en¬
tre el de Yalldaura i el de Garrofers,

23-XII-1977, clavegueram al carrer de Cienfue¬
gos entre el d'Olesa i el de Concepció Arenal, per
1.585.674,43 ptes.
30-XII-1976, enllumenat al carrer del Secretari Co¬
loma entre él de Romans i el de la Mare de Déu
de la Salut per 1.718.677 ptes.
(dia 12-VII).

TRASPÀS DE DRETS FUNERARIS

Es convoquen les persones que es consideren
amb algun dret a les sepultures referides a conti¬
nuació, perquè compareguin al Negociat de Ce¬
mentiris, d'aquesta Secretaria, en el terme dels
quinze dies hàbils següents a la publicació d'aquest
anunci inserit en el Butlletí Oficial de la Provín¬
cia, amb Vadvertiment que, en él cas de no fer-ho,
quedaran desposseïts de tot dret i prosseguirà la
tramitació de Vexpedient sense ulterior eitació ni
cap altra audiència.

Leonor Baixet i Villalta, tras. prov. Col. B. núm.
2557 pis 5è de Sta. Eulàlia 3.a del Sud-oest, de Te¬
resa Baixet i Villalta.

Montserrat Batalla i Marimon, tras. prov. Col. B.
núm. 1072 pis lr. de Sant Jaume, ag. 10.a del Sud-
oest, de Marcel·lí Batalla i Coll.

Mercè Blasco i Soriano, tras. prov. nínxol núm.
138 pis 3r. de VEixample illa 1.a de Sarrià de Mar¬
tín Blanco.

Rosa Blay i Gurris, tras. prov. i duplicat nínxol
núm. 3947, pis 6è. dpt. 2 de Sants de Dolors Gurris
López.

Maria dels Àngels Borràs i Bausa, tras. prov. nín¬
xol núm. 756, pis lr. dpt. 3r. de Sant Andreu de
Pere Bonsoms.

Rosa M. Borràs i Dausa, tras. prov. nínxol núm.
757, pis lr. Dpt. 3r. de Sant Andreu de Pere Bon-
soms..

Teresa Cantillon i Cabré, tras. prov. nínxol 469,
pis 2, exterior illa 3. dpt. lr. de l'Est de Francesc de
A. Cantillon Pont.

Magdalena Cardó i Andilla, tras. prov. nínxol
núm. 1374, pis 5è. exterior illa Ia dpt. 1 de l'Est
d?Anastasi Andilla i Pablo.

Maria Teresa Castañer i Martínez, tras. prov. Col.
B. núm. A-613 pis lr. de Ntra. Sra. Mercè, ag. 14
del Sud-oest. dlEnric Castañer Martínez.

Daniel Catalan i Bañuls, tras. prov. Col. B. núm.
1276, pis 5è, de Sant Manel, ag. 12 del Sud-oest. de
Daniel Catalan Sala.

Núria Cercós i Argimon, tras. prov. Cipo Menor
núm. 42 de 3 dpts. de Sant Jordi, ag. 6.a del Sud-
oest d'Antoni i Asunción Llofriu.

Antònia Coco i Puig, tros. prov. nínxol núm. 1110
pis 4, illa 3, dpt. lr. i ossera núm. 81 de VEst de
Julià Grima i Ballester.

Ernest Curtiella i Vilardebò, tras. prov. nínxol
núm. 78, pis 2, dpt. 2, de Sant Andreu de Francesc
Curtielles Prats.

Enric Fortuny i Sabat, tras. prov. Tba. menor
núm. A-177 de 3 dpt. de Sant Jordi ag. 3. del Sud-
oest de Teresa Pascual i Segú.

Jesús Garcia i López, tras. prov. Col. A. núm.
2303 pis 3r. Trinitat ag. 12 del Sud-oest (TEncarna¬
ció López Hernández.

Carme Gasch Cros, tras. prov. Col. B. núm. 10934
pis 2n. de Sant Jaume ag. 9.a del Sud-oest, de Ma¬
nuel Gasch Albalat.

Maria Encarnació gil i Albalat, tras. prov. nínxol
núm. 6631 pis 6è. illa 5.a de Les Corts de Maria
de la Conta Salart i Colomé.

Maria Encarnació Gil Albalat, tras. prov. Col. B.
núm. 687, pis 3r. de Sant Jordi, ag. 7.a del Sud-oest
de Cinta Salaet i Colomé.

Consol Gomis i Planelles, tras. prov. i Duplicat
nínxol 1753 pis 6è. illa 3.a int. dpt. 3r. dlEst. de
Josep Constans i Guàrdia.

General Herrero i Mestre, tras. prov. Trapecial
núm. 474 pis 4t. de Sant Jaume ag. 10.a del Sud-
oest, de Pere Herrero i Abellan.

Teresa Latorre i Jarque, tras. prov. Col. B. núm.
3567, pis 3r. de Sant Francesc ag. 9.a del Sud-oest
de Pere Latorre i Hernández.

Adelina Libori i Blanch, tras. prov. nínxol núm.
893, pis 5è. exterior illa 1.a dpt. 3r. y ossera núm.
151 i 156 dést. de Gertrudis Blanch Blanch.

Francesc Liquete Salvadó, tras. Ab-intestato y
Duplicat, Col. B. núm. 7499, pis 4t. de Sta. Eulàlia
ag. 3.a del Sud-oest de Ricard Salvadó i Martínez.

Conrad Llagostera Rofas, tras. prov. Col. B. núm.
2576, pis 3r. de Sta. Eulàlia ag. 3.a del Sud-oest de
Llorenç Llagostera Termas.

Patrici Lloris Iglésias, tras. prov. Col. B. núm.
2462 pis 6è. de Sant Jordi, ag. 7.a del Sud-oest. de
Fulgenci Pons i Anna Iglésias.

Il·luminada Lobera Garcia, tras. prov. Col. B.
núm. 12507, pis 2n. de Sant Francesc, ag. 9.a del
Sud-oest. d'Antolina Garcia i Sánchez.

Antonio Madrona Ferràndiz, tras. prov. Col. B.
núm. 321 pis 4r. de Sta. Eulàlia, ag. 3.a del Sud-oest
de Juli Madrona Nogués.

Malpartida Verdaguer, tras. prov. nínxol núm.
6188, pis 7, illa 5.a de Les Corts de Carme Verda¬
guer Roig.

Luís Manzano i Salazar, tras. prov. Col. B. núm.
895, pis 2n. de Sant Antoni Abad ag. 12 del Sud-
oest, de Carme Vicens i Calaf.

Carme Miralles i Badia, tras. prov. nínxol núm.
481 pis 7è. sèrie 3.a dpt. lr. de Sant Andreu de Se¬
rafí Miralles i Monclús.

Josep Navarro i Pascual, tras. prov. Col. B. núm.
7433, pis 4t. de Sant Francesc ag. 9.a del Sud-oest
de Josep Navarro i Oriol.

Carme Pagès i Ferrer, tras. prov. nínxol núm.
4152 pis 7è. dpt. lr. d'Est de Pau Maselleras.
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Maria Isabel Pedrals i Chesa, tras. prov. trap,
núm. 43, pis Ir. de Sta. Eulàlia ag. 3.a del Sud-oest
de Bernard Santas Vall.

Teresa Part i Padrós, tras. prov. nínxol núm.
7704 pis 5è, illa 5.a de Les Corts d'Antònia Padrós
i Baulenas.

Maria Àngels Puyalto i Garda, tras. prov. nínxol
núm. 4853, pis 2n. dpt. central de Les Corts d'An¬
tònia Querol i Parera.

Pilar Rafels Tafall, tras. prov. Col. B. núm. 6187
pis, 4t. de Sant Jordi, ag. 7è. del Sud-oest d'Alfred
Rafels i Pervisa.

Pilar Rafels i Tafall, tras. prov. Tba. menor nú¬
mero A-703 de 1 dpt. de la Misericordia, ag. 3.a del
Sud-oest d'Alfred Rafels i Pervisa.

Frederic Raspall i Vives, trasp. prov. Col. B. nú¬
mero 2680 pis 5è de Sant Jaume ag. 11.a del Sud-
Oest, de Dolors Raspall i Ferré.

Joaquima Roig i Zapater, tras. prov. nínxol núm.
1194, pis 4t. dpt. 8.è de Les Corts de Josefa Gràcia i
Zapater.

Maria de la Rubia Daunis, tras. prov. i duplicat
nínxol núm. 131 pis 2n. de Sant Aleix illa 3.a de
Sant Gervasi de Maria de la Rubia Daunis.

Llu'isa Rubinat i Abad, tras. prov. Col. B. núm.
1393, pis 2n. de Sant Jordi, ag. 6.a del Sud-oest de
Mercè Bonet i Abad.

Vicenç Sandalinas i Calpe, tras. prov. nínxol núm.
3342 pis 3r. dpt. 1, de Sants de Esciridió Urpí i
Roldan.

Àngel Santamaría i Homedes, tras. prov. nínxol
núm. 2717, pis 1 oss. dpt. 2n. de Sants de Matilde
Homedes Sastre.

Remedios Segales i Iglesias, tras. prov. Col. B.
núm. 7209 pis 3r. de Sta. Eulàlia ag. 3.a del Su-
oest d'Edmon Iglesias Balart.

Àngel Sin Lleida, tras. prov. Col. B. núm. 9482
pis 2n. de la Stma. Trinitat, ag. 11.a del Sud-oest
de Ramon Piquer Sahún.

Eduard Sistane Vila, tras. prov. nínxol núm. 205
pis 2n. de Sta. Agnès illa 5.a de Sarrià de Josep
Sistané Mitjans.

Maria Empar Tauler i Gou, tras. prov. nínxol
núm. 5047 pis 1, illa 5. de Les Corts de Pere Pedre-
ño i Francesca Abad i Arbiol.

Joaquim Vilajosana i Punti, tras. prov. Col. B.
núm. 8997 pis 4t. de Sant Francesc, ag. 9.a del Sud-
oest d'Anna Margineda Homs, Vda. Vilajosana.

Miquel Vilar Rovira, tras. prov. Col. B. núm.
1278, pis 4t. de Sant Jordi ag. 6.è del Sud-oest de
Carme Alcacer Forner.

Jordi Villalba i Martí, tras. prov. nínxol núm.
84, pis 1, oss. illa 12, de Sant Francesc Xavier de
Sant Gervasi de Maria del Rosario Martí i Vila.

Barcelona, a 27 de maig de 1982. El Secretari
general, Jordi Baulies i Cortal.



 


